



— “ — ASSEMBLY MEMBER KARINES REYES, CHAIR OF THE NYS ASSEMBLY & SENATE PUERTO RICAN/HISPANIC TASK FORCE, ON THE DAMAGING AND DESTRUCTIVE CONCLUSION OF THE UNITED STATES SUPREME COURT’S 2023-2024 TERM

Earlier this month, the Supreme Court of the United States (SCOTUS) completed its 2023-2024 term, by releasing decisions in numerous cases that will have a drastic and detrimental impact on New York’s Hispanic/Latino communities. I am deeply concerned with the implications of these decisions and how their wide-ranging impact will affect generations of New Yorkers striving for a better life in our communities, our state and our country.

While the Court has not issued decisions that specifically or directly target Latino New Yorkers, these decisions touch on several key policy areas that will have a disparate impact on our community, such as in the areas relating to reproductive health, immigration and status issues, political power and representation, the administrative state and its impact on the dispensing of vital social services, gun violence, public corruption, reducing the rights of those impacted by the criminal justice system and poverty and so much more. The common trend that the Court established in its decisions is to continue disempowering the marginalized, based on race, gender, status, income, sexuality and other immutable characteristics. The Supreme Court has continued to protect the wealthy, connected and those ideologically aligned with their limited worldview, in direct conflict with ethics, decency, and the values outlined in the Constitution.

While I am disappointed and dismayed by the recent rulings, I am committed more than ever to educating our community about the implications of these decisions and encouraging increased civic involvement.



”



— ‘’ —

ASAMBLEÍSTA KARINES REYES, PRESIDENTA DEL GRUPO DE TRABAJO PUERTORRIQUEÑO/HISPANO DE LA ASAMBLEA Y SENADO DEL ESTADO DE NUEVA YORK, SOBRE LA CONCLUSIÓN DESTRUCTIVA DEL MANDATO 2023-2024 DE LA CORTE SUPREMA DE LOS ESTADOS UNIDOS

A principios de este mes, la Corte Suprema de los Estados Unidos (SCOTUS) completó su mandato 2023-2024 al publicar decisiones en numerosos casos que tendrán un impacto drástico y perjudicial en las comunidades hispanas/latinas de Nueva York. Estoy profundamente preocupada por las implicaciones de estas decisiones y cómo su amplio impacto afectará a generaciones de neoyorquinos que luchan por una vida mejor en nuestras comunidades, nuestro estado y nuestro país.

Si bien la Corte no ha emitido decisiones que apunten específica o directamente a los neoyorquinos latinos, estas decisiones afectan a varias áreas políticas clave que tendrán un impacto en las áreas relacionadas con la salud reproductiva, la inmigración y las cuestiones de estatus, representación, el estado administrativo y su impacto en la servicios sociales, la violencia armada, la corrupción pública, la reducción de los derechos de aquellos afectados por el sistema de justicia penal y la pobreza y mucho más. La tendencia común que la Corte estableció en sus decisiones es continuar desempoderando a los marginados, por motivos de raza, género, estatus, ingresos, sexualidad y otras características inmutables. La Corte Suprema ha seguido protegiendo a los ricos conectados y aquellos ideológicamente alineados con su visión limitada del mundo, en conflicto directo con la ética, la decencia y los valores descritos en la Constitución.

Estoy decepcionada y disgustada por los fallos recientes pero estoy más comprometida que nunca a educar a nuestra comunidad sobre las implicaciones de estas decisiones y a fomentar mas participación cívica.



’’